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1/3 V odpovědi prosím uvádějte naše číslo jednací. 

Akademický senát Fakulty sociálních studií Masarykovy univerzity 

Zápis ze 182. zasedání 26. 6. 2017 

 

Přítomni: 
● Mgr. Ing. Martin Černý 

● Mgr. Otto Eibl, Ph.D. 

● Mgr. Stanislav Ježek, Ph.D. 

● doc. Mgr. et Mgr. Oldřich Krpec, Ph.D. (příchod 16:20 hod.) 

● doc. Mgr. Lenka Lacinová, Ph.D. 

● Mgr. Jan Skalík 

● Mgr. Hubert Smekal, M.A., Ph.D. 

● Mgr. Eva Šlesingerová, Ph.D. 

Omluveni: 

● Mgr. et Mgr. Vít Borčany 

● Mgr. Žaneta Vencourová 
 

Hosté: 

● doc. PhDr. Břetislav Dančák, Ph.D. 

● Mgr. Lenka Waschková Císařová, Ph.D. 

● doc. PhDr. Roman Chytilek, Ph.D. 

● Ing. Pavlína Kadlčková, DiS. 

Program jednání: 

1) Projednání a schválení Výroční zprávy za rok 2016. 

2) Ustavení Volební komise. 

3) Projednání a schválení nominace Mgr. Vratislava Havlíka, Ph.D., na pozici 

zástupce FSS v Radě vysokých škol od 1. 9. 2017. 

4) Projednání a schválení podmínek pro přijímací řízení do akademického 

roku 2018/2019. 
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5) Informace paní tajemnice k vývoji poměru centralizovaných nákladů a zdroje 

z tzv. 1111 (vyžádáno prostřednictvím senátu). 

6) Různé. 

Program byl schválen (7 pro, 0 proti, 0 se zdržel). 

Průběh jednání: 

1) Projednání a schválení Výroční zprávy za rok 2016. 

Děkan Dančák: Stručně představil AS FSS obsah Výroční zprávy za rok 2016. 

Senátor Smekal: Vznesl dotaz, zda tento dokument neměl být schválen již dříve. 

Proděkanka Waschková Císařová: Ujistila o tom, že tento termín je, i ve vztahu ke dni 

zveřejnění Výroční zprávy o činnosti 2016 na úrovni univerzitní, standardní. Dále 

doplnila, že se Výroční zpráva za rok 2016 snaží podobat strukturálně i obsahově právě 

tomuto dokumentu. 

Hlasování: 

AS FSS projednal a schvaluje Výroční zprávu za rok 2016 

(7 pro, 0 proti, 0 se zdržel). 

2) Ustavení Volební komise. 

Předsedkyně senátu Lacinová: Seznámila přítomné se jmény nominovaných kandidátů 

do Volební komise pro nadcházející volby do AS FSS – z komory akademických 

pracovníků Mgr. Huberta Smekala, M.A., Ph.D., Mgr. Stanislava Ježka, Ph.D., 

a Mgr. Evy Šlesingerové, Ph.D.; z komory studentů Mgr. et Mgr. Víta Borčany 

a Mgr. Ing. Martina Černého. Informovala o tom, že všichni navržení kandidáti svou 

nominaci odsouhlasili. 

Proběhla tajná volba jednotlivých kandidátů, s následujícími výsledky: 

Mgr. Hubert Smekal, M.A., Ph.D., byl zvolen členem Volební komise 

(6 pro, 0 proti, 1 se zdržel). 

Mgr. Stanislav Ježek, Ph.D., byl zvolen členem Volební komise 

(6 pro, 0 proti, 1 se zdržel). 

Mgr. Eva Šlesingerová, Ph.D., byla zvolena členkou Volební komise 

(6 pro, 0 proti, 1 se zdržel). 

Mgr. Ing. Martin Černý byl zvolen členem Volební komise (6 pro, 0 proti, 1 se zdržel). 
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Mgr. et Mgr. Vít Borčany byl zvolen členem Volební komise (7 pro, 0 proti, 0 se 

zdržel). 

3) Projednání a schválení nominace Mgr. Vratislava Havlíka, Ph.D., na pozici 

zástupce FSS v Radě vysokých škol od 1. 9. 2017. 

Děkan Dančák: Vyjádřil svou podporu nominace Mgr. Vratislava Havlíka, Ph.D., 

na pozici zástupce FSS v Radě vysokých škol od 1. 9. 2017, neboť je třeba 

zodpovědného a loajálního zástupce v této instituci, v níž projednávané věci mají dopad 

na podobu veřejného školství. 

Senátor Černý: Vznesl dotaz, v čem spočívá role zástupce FSS v Radě vysokých škol. 

Děkan Dančák: Odpověděl, že Rada vysokých škol se zabývá zejména přípravou 

zákonů a iniciativ týkajících se především VŠ, zástupce FSS artikuluje v Radě vysokých 

škol postoje FSS a konzultuje záležitosti v ní projednávané s vedením FSS. 

Hlasování: 

AS FSS projednal a schvaluje nominaci Mgr. Vratislava Havlíka, Ph.D., na pozici 

zástupce FSS v Radě vysokých škol od 1. 9. 2017 (7 pro, 0 proti, 0 se zdržel). 

4) Projednání a schválení podmínek pro přijímací řízení do akademického 

roku 2018/2019. 

Děkan Dančák: Úvodem uvedl, že došlo k několika změnám, jež se týkají nově 

otevíraného bakalářského studijního programu v anglickém jazyce a neotevření 

některých oborů v dřívější podobě. 

Proděkan Chytilek: Informoval o tom, že nebudou otevřeny obory kombinovaného 

studia na Katedře sociální politiky a sociální práce a na Katedře mediálních studií a 

žurnalistiky, z důvodu neustálého poklesu počtu uchazečů a změněných podmínek pro 

kombinované studium nařízením Národního akreditačního úřadu. Dané katedry se chtějí 

soustředit spíše na prezenční studium, v němž dosahují velmi dobrých výsledků. 

Senátor Smekal: Otázal se, zda ústní pohovor vyžadovaný jako součást přijímacího 

řízení do studijního programu v anglickém jazyce bude moci být veden v distanční 

formě. 

Děkan Dančák: Připustil, že i tato forma ústního pohovoru je možná, jestliže pohovor 

proběhne v reálném čase a uchazeč bude v audiovizuálním spojení, aby bylo možné 

bezprostředně posoudit jeho znalosti. Tuto možnost je však třeba vnímat jako 

alternativní v případě uchazečů pocházejících z větších vzdáleností, v případě uchazečů 

z dostupnějších oblastí bude primárně vyžadováno uskutečnění ústního pohovoru 

formou prezenční. 
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Proděkan Chytilek: Dodal, že konkrétní podmínky přijímacího řízení do anglických 

studijních programů budou upraveny směrnicí připravovanou panem děkanem a panem 

proděkanem Katrňákem. 

Senátor Skalík: Vznesl dotaz, zda je projednávaný dokument zamýšlen jako hlavní zdroj 

informací o podobě přijímacího řízení určený uchazečům o studium, či zda je 

uvažováno i o zdrojích v podobě letáků či internetových komunikačních fór. 

Děkan Dančák: Odpověděl, že tento dokument naplňuje zákonné podmínky. O podobě 

přijímacího řízení se mohou uchazeči dále informovat prostřednictvím webových 

stránek FSS, Dnů otevřených dveří či Dnů otevřených oken. 

Proděkan Chytilek: Doplnil, že další informace lze nalézt například i v E-přihlášce. 

Senátor Skalík: Dále se dotázal, zda se přepokládá, že se s obsahem schvalovaného 

dokumentu budou uchazeči seznamovat. Vyjádřil svůj názor, že pokud by tomu tak 

bylo, jeví se mu jazyk jako výrazně „úřednický“, a tedy možná obtížněji srozumitelný. 

Proděkan Chytilek: Vysvětlil, že tento dokument není primárně určen uchazečům 

o studium jako zdroj informací o přijímacím řízení, jehož podoba se na jednotlivých 

katedrách liší. 

Senátor Ježek: Vznesl dotaz, zda byla od loňského roku nějak zajištěna srovnatelnost 

testů TSP a OSP. 

Proděkan Chytilek: Zdůraznil, že stále platí nabídka možnosti vést o dané problematice 

diskuzi. Připomněl, že v rámci univerzity je trend větší variability možností, nikoliv 

jediné, a FSS se svými dvěma možnými cestami zastává ve srovnání s jinými fakultami 

postoj spíše střídmější. Uvedl, že nemůže vyloučit tlak na unifikaci. Předběžně se 

vyjádřil se ve prospěch upřednostnění tvorby vlastních fakultních oborových testů než 

oborových testů vytvářených na úrovni univerzitní. Ohradil se proti tvrzení vzneseném 

na akademických fórech, že se jedná o neetickou praxi, označil jej za nepravdivé a 

v rozporu s firemní kulturou. 

Senátor Ježek: Oponoval, že podle jeho názoru jde o neetickou praxi. 

Hlasování: 

AS FSS projednal a schvaluje podmínky pro přijímací řízení do akademického 

roku 2018/2019 (6 pro, 2 proti, 0 se zdržel). 

5) Informace paní tajemnice k vývoji poměru centralizovaných nákladů a zdroje 

z tzv. 1111 (vyžádáno prostřednictvím senátu). 

Tajemnice Kadlčková: Seznámila na žádost AS FSS s vývojem poměru 

centralizovaných nákladů a zdroje z tzv. 1111. Sdělila, že celkový rozpočet roste a 
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s ním i zdroje jdoucí na provozy jednotlivých pracovišť, tedy i částky, jež je k dispozici 

katedrám a institutům, její výše je závislá na výpočtu institucionální podpory ze strany 

univerzity. Až do roku 2011 existovaly výzkumné záměry s vlastní dotací, v posledních 

letech se prodloužilo financování výzkumných záměrů, ale částečně jsou 

dofinancovávány ze zdroje z tzv. 1111 i jiných prostředků. 

Předsedkyně senátu Lacinová: Vznesla dotaz, zda se poměr drží vzhledem 

k narůstajícímu rozpočtu. 

Tajemnice Kadlčková: Odpověděla, že se domnívá, že ano. 

6) Různé. 

Předsedkyně senátu Lacinová: Informovala o tom, že mandát členům AS FSS končí 

22. 10. 2017. Volby do AS FSS budou vypsány začátkem následujícího semestru, 

konkrétní datum jejich konání bude upřesněno Volební komisí. 

Senátor Smekal: Na základě podnětu kolegyně z katedry vznesl dotaz, zda by bylo 

možné více centralizovat informace o seminářích a jiných akcích konaných na FSS, 

například prostřednictvím kalendáře na webových stránkách FSS či zasíláním týdenního 

newsletteru. 

Proděkanka Waschková Císařová: Sdělila, že kalendář již existuje a přislíbila sdělit, 

kde je možné jej naleznout na webových stránkách FSS po jejich redesignu, ve vztahu 

k týdennímu newsletteru vyjádřila negativní stanovisko z důvodu neschopnosti jeho 

zajištění v daném intervalu i snahy o přílišné nezatěžování zaměstnanců. 

Senátor Ježek: Doplnil, že by bylo vhodné sdělit nejenom, kde je možné kalendář 

nalézt, ale rovněž i komplexněji upravit možnosti vkládání akcí. 

Děkan Dančák: Poděkoval jmenovitě paní předsedkyni senátu a rovněž i celému AS 

FSS za práci. 

Předsedkyně senátu Lacinová: Závěrem poděkovala všem přítomným za účast 

a informovala o tom, že příští zasedání AS FSS se bude konat počátkem nového 

akademického roku 2017/2018. 

Přijatá usnesení: 

2017-26-06/1 

AS FSS projednal a schvaluje Výroční zprávu za rok 2016 

(7 pro, 0 proti, 0 se zdržel). 

 

2017-26-06/2 

AS FSS projednal a schvaluje nominaci Mgr. Vratislava Havlíka, Ph.D., na pozici 

zástupce FSS v Radě vysokých škol od 1. 9. 2017 (7 pro, 0 proti, 0 se zdržel). 
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2017-26-06/3 

AS FSS projednal a schvaluje podmínky pro přijímací řízení do akademického 

roku 2018/2019 (6 pro, 2 proti, 0 se zdržel). 

   

doc. Mgr. Lenka Lacinová, Ph.D. 

předsedkyně senátu 

Mgr. Otto Eibl, Ph.D. 

místopředseda senátu 

Mgr. Žaneta Vencourová 

místopředsedkyně senátu 

Zapsal Jiří Blaha 


